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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                        22. juuni 2012. a nr 21 

 

Algus kell  12.00 lõpp kell 13.50 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Teet Tomson 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Ave Kusmin,  Darja Lehtsalu, Kaare Tammaru, Kalle Teekivi, 

Teet Tomson, Tõnu Mesila. 

Puudus: Venno Kornak 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel esitatud taotluste läbivaatamine 

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel esitatud taotluste läbivaatamine 

 

T. Tomson sõnas sissejuhatuseks, et Märjamaa Spordiklubi ja SA Loodna Vabaajakeskus on oma selle 

aasta raha ära jaganud teadmisega, et nad ei pea jooksval  aastal arvestama täiendavate taotlustega. See on 

selle aasta probleem.  

K. Tammaru: L. Laurits ütles volikogu järgselt, kui ma küsisin, et kuidas töötatakse augusti kuus välja 

järgmise aasta piirnormid, et nii nagu igal aastal. Kui küsisin seepeale, et kas ka SA-le tuleb teatud 

summa, siis L. Laurits vastas „ei, sihtasutus saab mittetulundusliku korra järgi“.  Mina sellega nõustuda ei 

saa, sest SA ei ole sama,  mis MTÜ. Kui SA jääb eksisteerima, siis tuleb talle eraldada raha otse eelarvest 

ja eraldi real nagu sihtasutuse rahastamine on toimunud eelmistelgi aastatel.  

K. Teekivi avaldas lootust, et 1. jaanuariks on kultuurivaldkonna reform läbi viidud.  

T. Tomson: Ilmselt ei saa me augusti kuus kehtestatavatest piirmääradest lasta ennast segada. Erinevatel 

põhjustel on töörühma kokkusaamise kokkuleppimine osutunud võimatuks.   

  

Kokku on kultuurikomisjonile läbivaatamiseks esitatud 16 taotlust (lisaks 3 taotlust majandus- ja 

eelarvekomisjonile). 

 

K. Teekivi soovis teada, kas kõik taotlused vastavad nõuetele. 

T. Mesila: Kellel ma märkasin, et lahtrid olid täitmata, neil lasin ära täita. Teile on saadetud esmaselt 

esitatud variandid, s.t ilma parandusteta.  

 

K. Teekivi: Kas skate-pargi ja Varbola mänguväljaku raha tuleb kuskilt mujalt realt? 

J. Liländer: Majanduskomisjon käis koos 19. juunil enne volikogu istungit. Nende ettepanek oli toetada 

skate-pargi projekti. Vallavalitsuse ettepanek oli  eraldada selleks lisaeelarvega mittetulundusliku 

tegevuse toetamise reale lisavahendeid. Seda ka volikogu lisaeelarve kinnitamisega tegi. Seega see taotlus 

kultuurikomisjonil jagada olevat summat ei mõjuta. Varbola mänguväljaku projekti toetamise lõpliku 

otsustamise lükkas majanduskomisjon  sügisesse. Esialgu selleks vahendeid ei ole, kui aga laekub 

üleplaanilisi tulusid ja ka kultuurikomisjonil jääb mingi osa rahast jääki, siis on ehk võimalik II 

lisaeelarvega mänguväljaku projekti toetada.  

T. Mesila: Ja kui võimalik, siis lükata see päris järgmisse aastasse. 
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T. Tomson: Meil on jagada 6386 eurot, taotlusi on esitatud kokku 5866 euro eest. See ei tähenda seda, et 

me kõik taotlused peaksime rahuldama. 

 

Asuti taotluste läbivaatamisele. 

 

*T. Mesila informeeris, et nunnunäituse projektile on antud valla poolt garantiikiri. Pealegi on  tegemist 

juubelihõngulise ettevõtmisega. 

T. Tomson: Meil ei tohiks sellist situatsiooni edaspidi tekkida, et raha on ette ära lubatud. Ei ütle summa 

ja ürituse kohta midagi halba, kuid põhimõtteliselt ei tohiks sellist olukorda tekkida ja sellega peab korra 

muutmise käigus arvestama. 

J. Liländer: Kui tegemist on taotlusega, mille läbivaatamine kuulub kultuurikomisjoni pädevusse, siis 

garantiikirja väljastamisel peaks taga olema kultuurikomisjoni nõusolek.  

 

*J. Liländer juhtis tähelepanu sellele, et korra § 6 lg 2 punkti 5 kohaselt peaks mitteperioodilise trükise 

puhul, nagu seda on M. Sale luulekogu, olema lisatud kirjeldus (s h autori tutvustus, formaat, maht, 

trükiarv) koos käsikirjaga. 

 

*K. Tammaru soovis teada, kas MEPÜ saab valla eelarvest ka muud toetust. 

J. Liländer selgitas, et alates 2012. aasta eelarvest ei ole enam MEPÜ-le toetust muul viisil, kui võrdselt 

teiste MTÜ-dega, ette nähtud,  s.t ka nemad taotlevad toetust projektidega mittetulundusliku tegevuse 

toetamise korra alusel. 2011. aastal eraldi reana eelarves olnud MEPÜ tegevustoetus koondati 

mittetulundusliku tegevuse toetuste reale. 

T. Tomson tegi ettepaneku, et pärast õppereisi võiks MEPÜ esindaja tulla volikogu istungile rääkima 

õppereisil nähtust-kuuldust ning ehk laiemalt ka sellest, mida ettevõtjad ootavad vallalt, kuidas vald saaks 

rohkem toeks olla ja mida nemad võiks ettevõtjatena vastu pakkuda.   

K. Teekivi: Pole üldse paha mõte. Käiakse ju väga palju ringi sõitmas. Ka valla delegatsioonid. Näiteks 

kas või Raplamaa Partnerluskogu sõidud. Küsiksin, mida nad seal kasulikku nägid ja mida sellest 

Märjamaa vallas kasutada saaks. Mina tegelikult ei tea, mille järgi üldse otsustatakse, kes sinna saab. 

Olen tähele pannud, et aastaid käivad ühed ja samad inimesed. Seda tuleks tegelikult küsida küll 

Partnerluskogust.  

 

*T. Mesila märkis, et on projekte, mis tekitavad probleeme – rahvariiete soetamised, milledel on 

taotlejaks eraisik. Vastavalt korra § 3 lg 4 punktile 8 ei toetata vara (v. a kunstitarbed konkreetse projekti 

tarbeks) soetamist eraisikule.   

T. Mesila: Teame, et üski neist taotlejast ei soeta neid asju endale, vaid nende taga on rahvatantsurühmad. 

Eelmises taotlusvoorus me lahendasime asja nii, et taotlejad leidsid endale MTÜ, kellega vald lepingu 

sõlmis.  

D. Lehtsalu: See rühm (Tantsukas) on ju rahvamaja all. 

T. Tomson: Seda hullem. Korras on väiksed „käärid“ sees – korra alusel saab eraisik toetust taotleda, kuid 

talle vara soetamist me ei toeta. Mis üldse on „vara“? Kas see hakkab 1 eurost peale? 

Sisuliselt on ju kõikide nende taotluste puhul eraisik ühe rahvatantsurühma esindaja. 

K. Tammaru soovis teada, kas Märjamaa rahvamaja vallavalitsusele esitatavas eelarvetaotluses arvestab 

ka oma taidluskollektiividele vajaliku inventari (pastlad, rahvariide seelikud, kaabud jne) soetamisega?  

T.Tomson arvas, et rahvamajadel ei olegi võimalik selleks raha küsida, sest neile pannakse piirmäär ette, 

mis taoliste kuludega ei arvesta. 

K. Tammaru: Siit minu järgmine küsimus, et kust nad peaksid siis raha küsima? Minu arvates peakski 

olema rahvamajadel võimalus valla eelarvesse taotluse tegemisel arvestada taidluskollektiivide 

vajadusega väikevahendite soetamiseks. 

J. Liländer: Järelikult tuleks sel aastal rahvamajade piirmäära suurendada ja alaeelarve taotluste esitamisel 

rahvamajad juba arvestavadki kollektiivide vajadustega. Praegu me rahvamaja kollektiivi 

mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel rahastada ei saa. Kui ta just ei ole ennast seltsinguks või 

MTÜ-ks vormistanud.  

T. Mesila arvas, et sel pole eelarve seisukohast vahet, kas raha tuleb siit realt või mõnelt teiselt. 

T. Tomson: Antud kord välistab valla hallatavate asutuste taotlused. 

J. Liländer: Korra mõte ei toetada oma asutusi. 

T. Mesila: Oluline, et kui valla raha eest on ostetud mingi asi, siis ta peaks olema valla asutuse juures 

arvel. Keegi ei hakka neid pastlaid arvele võtma. Keegi ei hakka tantsima teise poolt soetatud pasteldega. 

K. Tammaru oli seisukohal, et  rahvamajal tulebki oma vara kohta arvestust pidada ning ka väikevahendid 

arvele võtta.  

Toimus keskustelu.  
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D. Lehtsalu märkis, et praegu on rahvariided igal ringijuhil endal arvel.  

 

J. Liländer pakkus välja, et lahenduseks oleks seltsinguleping, mille kollektiivid omakeskis sõlmivad. 

Normaalne oleks ka see kui rahvamajade eelarvetes oleks oma kollektiividele mingidki kulud ette nähtud.  

T. Mesila arvas, et seltsinguleping on lihtsam lahendus. 

 

*J. Liländer juhtis tähelepanu sellele, et korra kohaselt oleks jõutõstjate võistlussõidu toetuse taotluse 

läbivaatamine  Märjamaa SK juhatuse  pädevuses. 

T. Tomson nõustus, et sügiseks tuleb see ebakõla lahendada. 

K. Teekivi tuletas meelde, et volikogus suunati eelarve menetlemisel MSK taotluse põhjal noorsportlaste 

arvu vähenemise tõttu ülejääv pearaha mitmesugusteks majanduskuludeks (Protokollija selgitus: 

Volikogu 20.03.2012 istungil eelarve II lugemisel jagati vallas tegutsevatele spordiklubidele eraldatud 

toetussumma vähenemise arvelt (laste arvu vähenemise tõttu) 2280 eurot järgnevalt: Märjamaa 

Spordiklubile mootorsaani ostmise pangalaenuintressi katteks 440 eurot, Järta tervisekeskuse 

suusaradade hooldamiseks mootorsaani küttekuluks 440 eurot ja Metsanurga spordihoone küttekulude 

katteks 1400 eurot.) 

T. Mesila selgitas, et tegemist oli kuludega, mis oli vaja katta.  

 

*J. Liländer märkis Riho Pohla Kaarekese Soome esinemissõidu toetamise taotluse kohta, et korra 

kohaselt peaks seda läbi vaatama SA Loodna Vabaajakeskus nõukogu.  

T. Tomson: Rääkisime, et meil läheb üks aasta katsetamise peale. On mitmeid asju välja tulnud, mida 

tuleks korras muuta. 

K. Tammaru : Praegusel hetkel ei ole ju uus sihtasutuse nõukogu veel registrisse kantudki, seega ei ole 

otsustusvõimeline. Üldiselt on olnud sihtasutuse nõukogul ka tavaks just kõige rohkem kärpida 

taidluskollektiivide projektidelt rahasummasid vähemaks. Nii et minu ettepanek on see raha Kaarekesele 

eraldada. 

Toimus arutelu. 

T. Mesila andis teada, et taotlusele on lisatud hinnapakkumine transporditeenusele Tivagor Ten OÜ-lt 

(939,75 eurot). 

Tunti huvi, mis firmaga on tegu. Internetis otsinguid teostades selgus, et tegemist on firmaga, kelle 

tegevusalaks pole transporditeenuse osutamist, vaid juuksuri- jm iluteenused. 

T. Tomson:  Pakkumisi tuleks võtta neilt, kes tellitavat teenust tegevusala järgi ka pakuvad. 

Leiti, et taotleja peab esitama hiljemalt järgmise nädala lõpuks uue hinnapakkumise firmalt, kelle 

tegevusalaks on transporditeenuste osutamine.  

 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek järgmiseks jaotuseks:  

 

jrk 

nr 

Taotleja Projekti nimetus Taotletav 

summa (€) 

Komisjoni 

otsus (€) 

Märkused 

1 Märjamaa 

Pensionäride 

Ühendus 

V nunnunäitus ja retseptitalgud 90 90 degusteerimise 

ettevalmistamine, 

kingitused 

kontserdil 

esinejatele. 

Garantiikirja ei 

tohiks VV 

väljastada enne 

kultuurikomisjoni 

heakskiitu 

2 Milja Sale Luulekogu „Jälg elust“ 

avaldamine 

90 0 - 

3 MTÜ MEPÜ MEPÜ õppereis Jõgevamaale 640 640 transport 

4 Tiina Kokemägi  Segarühm „Tantsukas“ neidude 

rahvarõivakomplekti uuendamine  

324 324 pastlad; enne 

lepingu sõlmimist 

esitada 

seltsinguleping 

5 Mihkel Laurits Kahe EV-s vanima tegutseva 

jõutõstja osavõtt 2012.a Euroopa 

1195 1195 majutus EM-l ja 

MM-il  
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MV-st juulis Tšehhi Vabariigis ja 

MM oktoobris USA-s koos 

abimehega 

6 Rapla HKS MTÜ Internet kui külaelu edendaja 150 150 Varbola kooli 

arvutiklassi rent 

7 Marju Plamus  Horoskoobilaulud, 

jõuluesinemine Saue kirikus 

(Varbola naisansambel Astra) 

300 140 esinemissõitude 

transport 

8 Märjamaa 

Pensionäride 

Ühendus 

Eesti artistide jõulukontsert 

kirikus 

145 145 transport 

9 Märjamaa Valla 

Puuetega Inimeste 

Ühing 

Oma kätega tehtud kingitus 64 64 karbi valmistamise 

koolitus 

10 Ene Klaus  MG 3 lasterühma 

rahvariidekomplektide 

täiendamine puuduolevate 

rõivaesemetega 

420 420 rahvarõivad; enne 

lepingu sõlmimist 

esitada 

seltsinguleping 

11 MTÜ Wäega 

Wärk 

Teppo tüüpi lõõtspillide 

meisterdamise koolitus 

pillimeister Heino Tartese 

juhendamisel 

280 280 klaviatuuri toorikud 

12 MTÜ Wäega 

Wärk 

II Wäega Pärimuse Päevad 

17.07-19.07.2012 

400 400 pärimuse päevade 

korraldamine 

13 Darja Lehtsalu  Märjamaa RM rühma 

Tantsurõõm pastelde 

muretsemine 

600 600 pastlad; enne 

lepingu sõlmimist 

esitada 

seltsinguleping 

14 Darja Lehtsalu  Märjamaa RM vilistlasrühma 

Tantsurõõm kaabud kaheksale 

mehele 

304 304 kaabud; enne 

lepingu sõlmimist 

esitada 

seltsinguleping 

15 Ele Valting  Rahvatantsurühm Hopsani 

meeste kaabud 

114 114 kaabud; enne 

lepingu sõlmimist 

esitada 

seltsinguleping 

16 Riho Pohla  Segarühma Kaareke esinemine 

Soomes Rauma linna 750. 

aastapäeval 

750 750 transport; esitada 

uus 

hinnapakkumine 

transpordifirmalt 

    Kokku 5866 5616 

  

 

Pärast kultuurikomisjoni jaotust jääk 770 eurot. 

 

* D. Lehtsalu küsis, kuidas lahendatakse Paula laulupäeva tualettide kulud. M. Linnamägi sõnul on see 

siiani lahendamata. 

T. Mesila kinnitas, et probleem on lahendamata.  

J. Liländer: Küsimus pidi lahendatama reservfondist. 

J. Liländer tsiteeris majandus- ja eelarvekomisjoni 16.05.2012 protokolli nr 28, kus vallavanem on 

öelnud: „Arvan, et naiskooride laulupäeva tualettide probleemi lahendame vallavalitsuse reservfondist.“  

 

 

 

 

Teet Tomson                                                                             Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                    Protokollija 

 

 


